
نورا حســینی: در اولین ســال تحصیلی بعد از روزهــای کرونایی و 
خانه نشــینی، امســال کودکان اســتثنائی به دلیل پرداخت نشدن 
هزینه های سرویس مدرسه بیش از یک ماه خانه نشین شدند، با این 

تفاوت که دیگر خبری هم از آموزش مجازی نبود.
یک ماه است که مادران دانش آموزان استثنائی به شورای شهر 
تهــران می آیند تا گره ســرویس مدارس باز شــود. دو بار در مقابل 
شــورای شــهر تجمع کرده اند و آخرین بار در صحن شــورای شهر 
تهران قول داده شد اعتبار لازم به حساب شرکت های خدمات دهنده 
واریز شود و مشکل برطرف شود اما باز هم مشکلی حل نشد. مادر 
یکی از دانش آموزان صفحه گفت وگوی دخترش با دوســتی را که 
می تواند به مدرسه برود، نشــان می دهد. با حسرت از حال وهوای 
مدرســه پرسیده و اینکه چه کســانی به کلاس درس می آیند. مادر 
می گوید این کودکان روحیه حساســی دارند. امســال بدترین سال 
تحصیلی برای دانش آموزان اســتثنائی بود؛ سه ماه اول سال دلایل 
و بهانه های مختلف آوردند که بودجــه نداریم، هزینه ها بالا رفته، 
تاکسیرانی با این مبلغ قرار داد نمی بندد یا خانواده ها خودشان پول 
بدهند. خلاصه با هزار و یک بهانه ســه ماه اول ســال سرویس دهی 
انجام نشد، بعد از برقراری سرویس ها دوباره به دلیل سرمای هوا و 
مشکلات دیگر مدرسه تعطیل شد و باز در بهمن ماه دوباره معضل 
سرویس این بار به بهانه های متفاوت که قرار داد بسته نشده، بودجه 
کم داده شده و کفاف هزینه ها را نمی دهد، آموزش و پرورش مقصر 
اســت و... با هزار و یک بهانه چهار هفته اســت که بچه های خاص 

خانه نشین هستند.
او ادامه می دهد:  ما اولیای دانش آموزان استثنائی هر بار اعتراض 
کردیــم، فقط مشــکلات و کم کاری ها را به یک نهــاد و ارگان دیگر 
ربط دادند و از زیر بار مســئولیت به هر طریقی شــانه خالی  کردند 
و هیچ کس این مســئولیت را گردن نگرفت کــه چرا باید بچه های 
خاص این همه مدت بدون سرویس باشند، فقط وعده و وعیدهای 
الکــی، ما اولیای خــاص از این همه اهمال کاری و بهانه تراشــی و 
وعده و وعیدهای مســئولان و ســردرگمی بین نهادها و ارگان های 
مختلف خســته شدیم، یک بار برای همیشه این معضل سرویس را 
حل کنید و ســرویس را که حق مســلم بچه های ماست، بدهید و 
ما را از این بلاتکلیفی و ســردرگمی نجات دهید و شــهامت گفتن 
حقیقت را داشته باشید و بگویید که سرویس نمی دهید. هرچند این 
کمترین امکان و حقی است که بچه های خاص باید داشته باشند و 
با گرفتن این حق امکان تحصیل، رشــد و تعامل خیلی از بچه های 
خاص گرفته می شود  اما دست کم تکلیف بچه های ما روشن شده و 
خانواده ها و دانش آموزان با شرایط ویژه از قرارگرفتن در معرض این 
همه بی احترامی و سردرگمی و بلاتکلیفی رها خواهند شد. یک بار 

برای همیشه صادقانه پاسخ دهید اگر وجدان دارید.
مادران و پدران زیادی از این ســردرگمی خسته شده اند، آنها هر 

روز منتظر هستند که سرویس کودکانشان دوباره فعال شود.
آذرماه بود که ســیدجعفر تشکری هاشــمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران، برای نخستین بار در صحن 
شــورای شــهر تهران دراین باره تذکر داد و با اشــاره به اینکه طبق 
ســال های گذشته شهرداری تهران ســرویس رفت و آمد رایگانی را 
برای دانش آموزان اســتثنائی در نظر گرفتــه بود،  گفت: حدود ۱۰ تا 
۱۵ سال پیش این خدمات آغاز شده است، به طوری که دانش آموزان 

استثنائی با سرویس رایگان شهرداری تهران از درِ منازل به مدارس 
منتقل می شــدند. حدود پنج هــزارو ۵۰۰ دانش آموز اســتثنائی در 
ســطح شهر تهران از این خدمات بهره می بردند، هزارو ۸۰۰ خودرو 

نیز وظیفه جابه جایی دانش آموزان استثنائی را بر عهده داشته اند.
تشکری هاشــمی با بیان اینکه در بخش اتوبوســرانی در ســال 
جاری ۵.۵ میلیارد تومان از ســوی شــورای شــهر تهــران جهت 
جابه جایی دانش آموزان استثنائی از منازل به مدارس در نظر گرفته 
شده است، گفت: عملکرد شش ماهه نشان می دهد که در این زمینه 
هیچ اقدامی از سوی شهرداری صورت نگرفته و عملکرد آنها صفر 
بوده است. در بخش تاکســیرانی نیز با وجود اینکه قرارداد و پولی 
به تاکســیرانان داده نشده اســت اما آنها خدمت رسانی خود را به 
دانش آموزان اســتثنائی ادامه داده اند و با این شرایط شهرداری باید 
ســریع قرارداد جدیدی با تاکسیرانان منعقد کند و معوقات گذشته 
آنها را نیز به حسابشان واریز کند. در بخش اتوبوسرانی و تاکسیرانی 
در کل ۱۶.۵ میلیارد تومان برای جابه جایی دانش آموزان اســتثنائی 
از منازل به مدارس و بالعکس در سال جاری اختصاص داده شده، 

شهرداری تهران باید بر این اساس عمل کند.
اما این تذکر بی پاسخ ماند تا بهمن ماه امسال والدین این کودکان 
مقابل شــورای شــهر تهران تجمع کنند. کودکانــی که محدودیت 
حرکتی دارنــد و نمی توان با وســایل حمل ونقل عمومــی آنها را 
جابه جــا کرد. مادر یکی از کودکان می گوید هزینه ها درمانی آن قدر 

بالاست که امکان گرفتن هر روزه اسنپ هم وجود ندارد.
در دومین حضور مــادران دانش آموزان مدارس اســتثنائی در 
صحن شورای شهر دوباره این موضوع مطرح شد و رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای شهر تأکید کرد که بعضی از والدین این 
دانش آموزان، امکان پرداخت هزینه ســرویس برای فرزندان خود 
را ندارند، بر همین اســاس، در ســال های گذشته مبالغی مشخص 
شد تا بابت ســرویس ایاب و ذهاب دانش آموزان مدارس استثنائی 
پرداخت شــود که شــاهد عقب ماندگی این دانش آموزان از فرایند 

آموزش نباشیم.

تشکری هاشــمی با اشــاره به اینکه خانواده های بخشی از این 
عزیــزان اگر کمک های مذکور را دریافت نکننــد، امکان جابه جایی 
فرزندان خــود را نخواهند داشــت و عملا از رونــد آموزش عقب 
می مانند، گفت: هشــت شــرکت فعال در حوزه سرویس مدارس 
اســتثنائی، دو ماه گذشــته را به دانش آموزان این مدارس سرویس 
داده اند تا خانواده این عزیزان دچار مشکل نشوند و البته این امکان، 
حق مســلم دانش آموزان مدارس اســتثنائی اســت؛ چراکه ایجاد 
برابــری و عدالت دسترســی به خدمات در شــهر از جمله وظایف 

مدیریت شهری است.
او با بیان اینکه برای اجــرای این طرح، حدود ۱۶ میلیارد تومان 
در حوزه تاکســیرانی و مبالغی نیــز در حوزه اتوبوســرانی در نظر 
گرفته ایم تا ســرویس های مدارس استثنائی بتوانند به وظایف خود 
عمل کنند، تصریح کرد: به این منظور، در اصلاحیه بودجه که دو ماه 
گذشــته به شورای شهر ارائه شد، مبلغ مربوط به سرویس های این 
مدارس افزایش یافت و بر همین اســاس، انتظار داشتیم تا مسئله 
تشریفات اداری ظرف دو سه ماه انجام شود اما تا همین لحظه این 

پول پرداخت نشده است.
تشکری هاشــمی با طرح این پرســش که مگر انعقاد قرارداد و 
تعیین شــرکت های ذی نفع چقدر زمان می برد که باعث شده ایم تا 
خانواده های این عزیزان دچار مشــکل شوند؟ گفت: در حال حاضر، 
دو هفته است که این دانش آموزان به مدرسه نمی روند و از هشت 
شــرکت فعال در حوزه سرویس مدارس استثنائی، تنها یک شرکت 
متعلق به شهرداری به فعالیت خود ادامه می دهد و خدمات هفت 

شرکت دیگر کاملا تعطیل شده است.
نماینده مردم تهران در شــورای شهر با تأکید بر اینکه دومین بار 
است که این تذکر را در شورا مطرح می کند، گفت: واقعا نمی دانیم 
در چنیــن شــرایطی، چرا شــهرداری تهران دســت روی دســت 
گذاشــته و شــاهد این ظلم در حق دانش آموزان مدارس استثنائی 
و خانواده های آنها هســتیم، در صورتی که بودجه لازم در حســاب 
شــهرداری موجود اســت و انتظار می رود همین امروز با توجه به 
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رنج دخترانه

دانش آموزان استثنائی سردرگم میان وعده ها

نســترن فرخه: ترس در جان هر کدام به شــکلی خانه کرده، 
کودکانــی که بــه یکباره با استنشــاق گازی در هــوا بی حال 
روی زمین می افتند یا راهی بیمارســتان می شوند. این روایت 
مشابه از بسیاری دختران است که این روزها مدرسه برایشان 
بــه مکانی وهم آلود تبدیل شــده و علت دقیق این ماجرا هم 
همچنان مشخص نشده است. در کنار این اظهارات مسئولان 
هم نشــان از ابهــام پابرجا در ایــن ماجرا دارد امــا با وجود 
ســؤالات بســیار از این مقابله عیان نســبت به دانش آموزان 
برخی اظهارات ابهام و خشــم عمومی جامعه را تحت تأثیر 
قرار می دهد که تنها منجر به پیچیده ترشدن شرایط می شود. 
مانند اظهــارات احمد کریمی اصفهانی، عضو شــورای مرکز 
حزب مؤتلفه که درباره مسمومیت دختران دانش آموز گفته 
بود: «در اصل موضوع بحث دارم که این مسمومیت ها اصلا 
واقعیت داشــته باشــد. اینها اثبات نشــده اســت و صرفا در 
فضای مجازی است. دشمنان مسمومیت سازی و کشته سازی 
می کننــد». حتــی یکی از رســانه ها در دهم اســفند به چند 
ســناریوی مختلف پرداخته بود و در یکــی از آنها، علت این 
مســمومیت ها را دانش آموزانــی اعلام کرده کــه از امتحان 
فراری هستند و با این کار منجر به برهم خوردن برنامه کلاس 
می شوند. اظهاراتی از این دســت که هر کدام واکنش برانگیز 
بــوده و پیش تر هم آیــت االله علوی بروجردی در درس خارج 
فقه اعــلام کرده بود: «در مســمومیت دانش آمــوزان دختر 
مدارس، هریک از مســئولان نظراتی دادند که همگی متضاد 
یکدیگــر بود. اصلا حــرف نزنید و اگر حــرف می زنید، متضاد 
هم صحبت نکنید؛ چون بی اعتمادی مردم را بیشــتر می کند 

و سوءظن نسبت به شخصیت ها و مقامات بیشتر می شود».
کلاس های درس مــدارس دخترانه در اولین روز هفته، به 
دلیل مســمومیت های ســریالی با غیبت تعداد قابل توجهی 
از دانش آموزان روبه رو شــد؛ ماجرایی که همچنان ادامه دار 
اســت و طبق اخبــار رســمی منتشرشــده دانش آموزانی از 
مدارس تبریز، اراک، خوزســتان، همدان، پاکدشت، بهارستان، 
اسلامشــهر، زنجان، اســلام آباد کرج، کورا از اســتان فارس، 
شــهریار، بجنورد خراسان شــمالی و مناطقی از تهران با این 
مســمومیت ها مواجه شــدند. یکی از آنها مدرســه دخترانه 
سیدجمال الدین اســدآبادی در منطقه عبدل آباد تهران است 
که شنبه ۱۳ اسفند تعدادی دانش آموزان و معلم ها به دلیل 

مسمومیت به بیمارستان منتقل شدند.
گفتند بوی خیلی بدی بود

حالا ســاعت کمی از ظهر گذشــته، خیابان خلوت اســت 
و در مدرســه نیمه باز مانده. جلوتر چند ماشــین کنار مدرسه 
ســیدجمال الدین اسدآبادی پارک شــده که روی یکی از آنها 
دادسرای جنایی نوشته شــده. جلوی در فردی که از کارکنان 

مدرســه اســت، از ماجرای مســمومیت ها می دهد: «خیلی 
شــلوغ بود، معلم ها می گفتند چیزی به داخل کلاس پرتاب 
شــد، بوی خیلی بدی می داده، بعد همه حالشان بد می شود 
و ســرگیجه می گیرند... همه به ســمت حیاط فرار می کنند. 
یکی از معلم ها حالش بد شــده و روی زمین افتاده. اتوبوس 

اورژانس آمد به او قرص دادند تا حالش بهتر شود.
این فرد اشــاره می کند که کمی بعــد از لحظه حادثه در 
محــل حاضر می شــود و ادامه می دهد: می گفتنــد بوی گاز 
می آمده، هرکســی که بوده وارد حیاط مدرســه شده و پشت 
ســاختمان رفته، از آنجا هر چیز که بوده را به داخل دو کلاس 
طبقــه دوم انداخته. اینجا چند مدرســه به هم چســبیده و 
پشــتش با خیابان ارتباط ندارد. چند روز قبل هم چند مدرسه 
دیگر این اتفاق افتاد... خلاصه فکر می کنم حال ۲۰ نفر خیلی 
بد بــود که پنج نفر آنهــا از معلم های مدرســه بودند، دو تا 
اتوبوس اورژانس وارد مدرســه شــد و کسانی که حالشان بد 

شده بود را به بیمارستان بردند.
بعــد از اتمام روایت ایــن فرد، خبرنگار بــرای توضیحات 
تکمیلی مدیر یا مســئولان مدرسه وارد حیاط و سالن سوت و 
کور می شود که بدون هیچ پاسخی از طرف مسئولان مدرسه، 

خبرنگار را از مدرسه بیرون می کنند.
مادران نگران: نمی دانیم بچه ها را به مدرسه بفرستیم یا نه

نگرانی، حس مشــترک بیشــتر مــادران و پــدران در این 
چند ماه گذشــته اســت، نگرانی که هر روز با وجود افزایش 
آمار مسمومیت ها، شــدت می گیرد. با وجودی که بیشتر این 
مدارس دخترانه بود اما والدین دانش آموزان پسر هم دچار 
نگرانی و تردید برای حضور فرزندشــان در مدرســه شدند. 
مــادر یکی از دخترهــای کلاس پنجمی که شــاهد ماجرای 
مســمومیت مدرســه هاجر بوده، از نگرانــی و تردید برای 
حضور فرزندش در مدرســه می گوید: واقعیت این است که 
آن روز حادثــه من و همســرم دچار حس درماندگی شــده 
بودیم، نمی دانســتیم واقعا باید چه کار کنیم. با یک استرس 
وحشــتناک از محل کارم بیرون آمدم. دخترم آسیب جسمی 
ندیده بود اما از نظر روحی حال بســیار بدی داشــت و هنوز 
از یکی همکلاســی هایش که مشکل ریوی داشت و حالش 
هم بد شــده بود، بی خبر اســت. تازه مــا روز قبل این اتفاق 
بــه دخترم توضیح داده بودیم اگر چنین اتفاقی در مدرســه 
افتــاد، باید چه کار کنــی... حالا همســرم می گوید که فعلا 
دخترمان مدرسه نرود و من هم نگرانم  اما واقعا نمی دانیم 

چه تصمیمی درست است.
مادر جــوان دیگر که پســر کلاس اولــی دارد، مانند دیگر 
والدین نگران حضور فرزندش در مدرســه اســت و می گوید: 
تصمیم گرفتم پســرم چند روزی به مدرسه نرود  اما در نهایت 

باید چه کار کرد؟ الان به شــدت نگرانم، به نظرم رســید بروم 
مدرسه کنارش بنشــینم ولی مدرسه را برود، واقعا نمی دانم 

در این شرایط چه تصمیمی درست است.
مادر دیگری که دختر ۱۲ســاله دارد هــم از نگرانی خود 
می گوید که هنگام حضور فرزندش در مدرســه، دل آشــوب 
است تا فرزندش به خانه برگردد و اضافه می کند: فعلا دیگر 
مادرهای همکلاسی فرزندم نظری برای آنلاین کردن کلاس ها 
ندادند  اما روزی هزار بار فکر می کنم اگر این حمله به مدرسه 
دختر من شــود، با یــک نوزاد که در خانــه دارم، چطور بروم 
مدرسه؟ اصلا یک لحظه آرام ندارم و نمی شود هم که بگویم 

دخترم فعلا مدرسه نرو و درس نخوان.
روان دانش آمــوزان را باید التیام دهیم/ آنهــا دچار تروما 

شدند
چنین پدیده هایی در جامعه که منجر به برهم خوردن نظم 
عمومی می شــود، آســیب های روحی و روانی هم به همراه 
خواهد داشــت که محمدرضا ایمانی، روان شناس در بخشی 
از صحبت هایش درباره این موضوع به «شرق» می گوید: این 
ماجراها کاملا بر امنیت روانی کودکان اثر دارد، مشخصا وقتی 
امنیت روانی بچه های ما مختل می شــود، مانند فردی که در 
امواج دریا دســت و پا می زند، الان دقیقا بچه های ما در چنین 
شــرایطی قرار دارند. وقتی بچه ها در چنین شــرایطی هستند 
باید کســی به آنها این اطمینان خاطر را بدهد تا آرامش خود 
را پیــدا کنند. همچنین باید به آنها توضیح داده شــود که این 
اتفاقات رفع خواهد شد و شما هیچ مشکلی نخواهید داشت.
بــا توجه بــه نگرانــی بســیاری از والدین بــرای حضور 

کودکانشان در مدرســه، ایمانی اشاره می کند: «در این شرایط 
با خانواده هایی مواجه هســتیم که خودشان عصبی و آشفته 
هســتند، حتی نظام آمــوزش و پرورش هــم در این دوره که 
گذشت، یک رفتار کاملا منفعلانه از خود بروز داد و نتوانست 
اطمینــان خاطر و فضای آرامــی را ایجاد کنــد. در واقع تنها 
جایــی کــه فرزندان ما بــدون حضور مادر و پــدر در جامعه 
حضور دارند مدرسه است، چون تا الان مورد اطمینان ترین و 
اصلی ترین پایگاه رشــد و یادگیری بچه ها مدرسه است اما از 
اول ســال بچه ها فضایی را برای آموزش نداشتند. خانواده ها 
در این شــرایط بایــد از رفتارهــای هیجانــی و تصمیم های 
غیرواکاوی شده دست بردارند، نگاهشان به شکل حل مسئله 
باشــد. الان یک پدیده پیش آمده که همه ما را به هم ریخته 
و نگرانی هــای فراوانــی را ایجــاد کرده؛ چون مســئله جان 
فرزندانمان اســت. الان آن عزیزانی که تحت تأثیر این ماجرا 
قرار گرفتند و مســموم شــدند، خواه یا ناخواه مغزشــان یک 
گزارش منفی نسبت به مدرســه می دهد. در واقع اینها دچار 
یک ترس و واهمه شــدند که درمــان و تراپی افراد درگیر این 
ماجرا یک مسئله ســخت تری است. در کنار آن چون همواره 
نظام آموزش و پرورش مورد اعتمادترین ارگان بوده، اعلام کند 
وظیفــه حفاظت از دانش آموزان با آن اســت تا باعث ایجاد 

یک آرامشی شود.
این روان شــناس با اشاره به اینکه اغلب این دانش آموزان 
الان دچار یک تروما شــدند، بــه خانواده ها و مدارس توصیه 
مداخلات جدی ســلامت روان کرد و آن را امر مهمی در این 

شرایط تلقی کرد.

بیانیه

بیانیه بنیاد هاسب 
در لزوم صیانت از مدارس خیرساز

آموزش و پــرورش رکــن مهــم و تأثیرگــذار در توســعه هر 
کشــوری اســت. از جمله راهکارهــای مهم در توســعه نهاد 
تعلیــم و تربیــت، تأمیــن زیرســاخت ها و امکانــات موردنیاز 
ایــن نهاد می باشــد. خوشــبختانه در چند دهه اخیــر، خیرین 
مدرسه ســاز، بــا عشــق و انگیــزه در اقصی نقــاط شــهرها و 
روســتاها، ســهم عمده ای در ســاخت فضاهای آموزشی ایفا 
کرده اند  که واقعا تحســین برانگیز و ارزشــمند است. کمااینکه 
در بســیاری از مناطق دوردســت کشور به ویژه اســتان پهناور 
سیستان و بلوچســتان کــه خــلأ کمبــود مدارس محســوس 
می باشــد، این خیرین محترم هســتند که به امر مدرسه  ســازی 

همت گمارده اند.
متأســفانه  اخیرا در رســانه ها، اخباری مبنی بر عزم فروش 
برخی از مدارس و فضاهای آموزشــی منتشر شده که موجبات 
نگرانی خیرین و دلســوزانی را فراهم آورده اســت. نامه شش 
وزیر پیشین آموزش و پرورش، نشانه حساسیت مسئله می باشد.

بنیــاد همدلان آینده نگر ایران (هاســب) که نقش عمده ای 
در بنا و هدایت خیرین محترم در ســاخت مدارس موردنیاز در 
اســتان سیستان و بلوچستان برعهده داشــته است، بدین وسیله 
مراتب نگرانی خود را به مقامات اســتانی و کشــوری ذی ربط 
ابراز داشــته و انتظار دارد مســئولان امر به نحوی شایســته و 
دور از هرگونــه ابهام، در اســرع وقت و بــا صراحت نگرانی ها 
را برطرف کنند تــا خدمات نیکوکاری خیریــن به ویژه در حوزه 

آموزش وپرورش و مدرسه سازی کماکان استمرار یابد.
هرچنــد بنابر اظهــار مســئولین ذی ربط تاکنون در اســتان 
سیستان و بلوچســتان مــوردی از واگذاری فضاهای آموزشــی 
وجود نداشــته، با این حال بدیهی است بنیاد هاسب در راستای 
مســئولیت اجتماعــی و حفــظ اعتمــاد خیریــن وظیفه خود 
می دانــد تا رفــع هرگونه ابهــام موضوع را به صــورت جدی 

پیگیری نماید.
بنیاد همدلان آینده نگر ایران (هاسب)

معاون وزیر آموزش و پرورش در گفت وگو با ایلنا:
 قطع همکاری با نیروهای حق التدریسی 

که در آزمون استخدامی رد می شوند
معاون برنامه ریزی و توســعه منابع وزارت آموزش و پرورش 
درمــورد ادامه همــکاری با نیروهــای حق التدریــس و خرید 
خدماتــی بعــد از برگزاری آزمون اســتخدامی گفــت: اگر این 
افراد توانمند هســتند، می توانند در آزمون اســتخدامی موفق 
و از شــرایط فعلی گــذر کنند؛ امــا اگر وضعیت آنهــا جز این 
باشد، بر اساس آنچه سازمان اســتخدامی در مجوزی که به ما 
داده، آورده اســت، عملا این امکان برای ما فراهم نیســت که 
بعــد از آزمون دیگر در خدمت این افراد باشــیم و با آنها قطع 

همکاری می شود.
«صادق ســتاری فرد»، معاون برنامه ریزی و توســعه منابع 
وزارت آموزش و پــرورش، در گفت وگــو بــا ایلنــا درخصوص 
وضعیــت نیروهــای حق التدریــس، خرید خدماتــی، نهضتی 
و ســایر معلمانی که به صورت مســتقیم بــا آموزش وپرورش 
در  شــرکت  از  بعــد  ندارنــد،  کاری  قــرارداد  و  همــکاری 
آزمــون اســتخدامی توضیح داد: درمــورد این افراد، ســوابق 
فعالیت های تحصیلی، آموزشــی، فرهنگی، جهــادی، تربیتی 
و فنــاوری و در مجمــوع ســوابق  کاری در آزمــون بــرای آنها

 امتیازاتی دارد.
معاون وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به اینکه این امتیاز در 
مرحله مصاحبــه برای این افراد لحاظ می شــود، تصریح کرد: 
در صورتی کــه این افــراد در آزمون پذیرفته نشــوند، ما به آنها 

تعهدی نداریم.
ســتاری فرد افزود: ما امیدواریم ســطح دانش افراد مذکور، 
با توجه به ســابقه همــکاری که در حوزه آموزش داشــته اند، 
به اندازه ای باشــد که در مرحلــه کتبی آزمون با موفقیت قبول 
شــوند و از سوی دیگر ســطح مهارتی و شایستگی این افراد به 
نحوی باشد که در مرحله مصاحبه بتوانند با موفقیت آزمون را 

طی کنند.
او در پاســخ به این سؤال که آیا بعد از قبول نشدن این افراد 
در آزمــون به کلی با آنها قطع همکاری می شــود؟ اظهار کرد: 

بله، با آنها قطع همکاری می شود.
ســتاری فرد با بیان اینکه فارغ التحصیلان برخی رشته ها که 
می توانســتند در آموزش و پــرورش خدماتی خوبــی ارائه کنند 
تا پیش از این امکان احراز شــغل معلمی را نداشــتند، عنوان 
کرد: قرار بود معلمان کســانی باشند که خواندن و نوشتن را به 
دانش آمــوزان یاد بدهند، بعد شــرایط به صورتی بود که فردی 
مثلا با دکترای ادبیات فارســی یا دکترای ریاضی نمی توانســت 
در آزمون استخدامی آموزش و پرورش شرکت کند؛ اما لیسانس 
مشاوره دانشگاهی غیرانتفاعی ســطح پایین می توانست برای 
آزمــون آموزگاری اقــدام کند! خیلی از افــرادی که متخصص 
رشــته ای مانند ادبیات فارســی هســتند، متعهد به رشته خود 
هســتند و باید از تــوان آنها اســتفاده کرد. آنچــه مدنظر بود 
تخصص گرایی نبود؛ اما امروز فرصتی برای متخصصان فراهم 
می کنیــم که متعهــدان از بین آنهــا شناســایی و وارد عرصه 

معلمی شوند.
به گزارش ایلنا، آزمون اســتخدامی وزارت آموزش و پرورش 
در روز هشــتم اردیبهشــت  ۱۴۰۲ برگزار خواهد شد و برای ۲۸ 
هــزار داوطلب حائز شــرایط در رشــته های گوناگــون امکان 

استخدام برای شغل آموزگار دوره ابتدایی فراهم می شود.
آن طور که معاون وزیر آموزش و پرورش گفته اســت، شرایط 
شرکت در آزمون استخدامی هم تغییراتی داشته و هم تسهیل 
شــده اســت. افراد مختلف با مدرک کارشناســی و کارشناسی 
ارشــد در رشــته هایی مانند ادبیات، علوم تربیتی، روان شناسی، 
برخی گرایش هــای علوم اجتماعی، افراد با تحصیلات حوزوی 
و... در صورتی که حداقل ۲۰ و حداکثر ۴۰ ســال داشــته باشند، 

می توانند شانس خود را برای شغل معلمی  امتحان کنند.
تأثیر نمره کتبی این آزمون در قبولی افراد ۴۰ درصد است و 

۶۰ درصد بقیه نیز در مصاحبه به افراد اعطا می شود.

حضور معاونان شهرداری در صحن شورا در این خصوص تصمیم 
جدی گرفته شود.

روز گذشــته نیز میثم مظفر، عضو دیگر شورای شهر تهران، باز 
هــم این موضوع را یــادآوری کرد و گفت:  با وجــود تذکرات مکرر 
قرارداد مدارس اســتثنائی منعقد نشــده و پرداخت ها با دســتور 
معاونت حمل ونقــل ترافیک انجام می شــود. امیدواریم موضوع 
به انعقاد قرارداد منجر شــود تا ذی نفعان یک ثبات روانی داشــته 
باشند و سازمان تاکسیرانی نیز باید موضوع را به شکل صحیح خود 

حل وفصل کند.
مهدی وحــدت کار، مدیــر نظارت بر تاکســیرانی شــهر تهران 
هم به تازگی درباره مشــکل سرویس مدارس اســتثنائی که باعث 
شــده بســیاری از دانش آموزان امکان حضور در مدارس را نداشته 
باشــند، گفته اســت: براســاس آیین نامه حمل ونقل دانش آموزی 
و دســتورالعمل اجرائی این آیین نامه براســاس ماده ۱۵ و ماده ۱۸ 
آن خدمات حمل ونقــل برای دانش آموزان فقــط از طریق انعقاد 
قرارداد با شــرکت های مجاز تا پایان تیرماه هر ســال انجام می شود 
و تاکســیرانی های کل کشور مســئولیت صلاحیت این شرکت ها و 
رانندگان را بر عهده دارند. از سال ۹۵ شهرداری تهران ردیفی برای 
کمک به مدارس اســتثنائی پیش بینی کرد که از این محل، سرویس 
مدارس مذکور تأمین می شــد. اکنون یکی از مشــکلات ایجادشده 
قراردادی است که باید توسط مدارس بسته شود و بر اساس همان 
دســتورالعمل اجرائی پــس از قرارداد و ارائــه صورت وضعیت از 
سوی شرکت ها به سازمان تاکسیرانی، پول به حساب مدارس واریز 
شود اما در تمام این مدت این قرارداد در مدارس امضا نشده است.

وی ادامــه داد:  در چند روز گذشــته این موضــوع به طور ویژه 
پیگیری شد و قراردادها از روز چهارشنبه گذشته بسته شده است و 
اکنون مشــکل ۱۴ مدرسه حل شده است و قرارداد ۲۰ مدرسه دیگر 
نیز آماده است. با وجود آنکه صورت وضعیت خدمات این شرکت ها 
ارائه نشده برای اینکه این مشکل حل شود به صورت علی الحساب 
پول پرداخت شــده اســت و طی روزهای آینده مشکل این مدارس 
حل خواهد شد؛ زیرا چک ها آماده است و پس از امضای قراردادها 

به مدارس ارائه خواهد شد.
مدیــر نظارت بر تاکســیرانی شــهر تهران با اشــاره بــه اعتبار 
پیش بینی شده در بودجه سال ۱۴۰۱ برای سرویس مدارس استثنائی 
گفت: براســاس اعتبار پیش بینی شده شــهرداری مکلف است ۱۶ 
میلیــارد و ۵۰۰ میلیون تومان در این حــوزه هزینه کند، در حالی که 
براســاس برآوردها ماهانه ســرویس مدارس استثنائی هشت تا ۱۰ 
میلیارد به اعتبار نیاز دارند. کمیسیون حمل ونقل شورای شهر تهران 
برای افزایش اعتبارات اعلام همــکاری کرده اما اصل این موضوع 
بر عهده بهزیســتی است که در این زمینه بودجه و اعتبار لازم برای 
آن پیش بینی شده اســت. تلاش ما در مدیریت شهری حل مشکل 
این دانش آموزان است و تلاش می کنیم مشکلات این دانش آموزان 

هرچه زودتر حل شود.
بــا وجود ایــن وعده ها چند هفتــه دیگر تعطیلات نــوروز آغاز 

می شود و این کودکان همچنان خانه نشین هستند.
جلال بهرامــی، معاون حمل ونقــل و ترافیک شــهردار تهران 
می گوید: قراردادهای ۵۷ مدرسه به همراه صورت وضعیت ها باید 
به دست ما می رسید که پرداخت ها را انجام می دادیم که ۴۶ قرارداد 
تاکنون به دســت ما رســیده هرچند که صورت وضعیت کارکرد آن 
همچنان به دست ما نرسیده. تا هفتم اسفند ماه، چهارمیلیارد تومان 
علی الحساب پرداخت شده که هر قرارداد و صورت وضعیتی که به 

ما ارسال شود ما پرداخت ها را انجام می دهیم.

اخبــار برگــزیده
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